
DISCUSSIE 1 

Aansluitend op de voordrachten van de heren Van den Brink en Polak 

In aansluiting op de voordrachten van de heren Van den Brink en Polak 
vindt een discussie plaats waarin onder meer vragen worden gesteld over de 
door de heer Van den Brink getoonde statistieken. Bezwaar wordt gemaakt 
tegen de suggestie van de heer Van den Brink dat een relatie bestaat tussen 
het toenemend aantal cannabisgebruikers en de groei van het aantal coffee
shops. In het verlengde hiervan wordt ook de betrouwbaarheid van de door 
de heer Van den Brink gebruikte statistieken ter discussie gesteld. In zijn ant
woord geeft de heer Van den Brink aan dat de cijfers uiteraard niet onbe
twistbaar zijn; hij heeft daar in zijn inleiding al op gewezen. In antwoord op 
een opmerking dat conclusies zouden worden getrokken op basis van onver
gelijkbare groepen stelt de heer Van den Brink dat ook indien rekening zou 
worden gehouden met de variabele 'etnische afKomst' de conclusie vrijwel 
gelijkluidend zou zijn. 

In reactie op de voordracht van de heer Van den Brink wordt het begrip pro
hibitionisme ter discussie gesteld. De vragensteller plaatst een kanttekening 
bij de conclusie dat er weinig of geen direct verband bestaat tussen prohibitio
nisme enerzijds en cannabis- en drugsgebruik en verslaving anderzijds. Met 
betrekking tot een mogelijk indirect verband is hij namelijk van mening dat 
nadere statistische analyse noodzakelijk is. In zijn antwoord licht de heer 
Van den Brink toe dat sociaal-economische en sociaal-culturele ontwikkelin
gen van groot belang zijn voor de toe- of afname van het gebruik van risico
volle middelen. Hij benadrukt dat op grond van de statistieken geen duide
lijke relatie lijkt te bestaan tussen het gevoerde landelijke beleid en het aantal 
cannabisgebruikers. 

Op een desbetreffende vraag uit de zaal met betrekking tot het cannabisge
bruik, stelt de heer Van den Brink dat het moeilijk is een duidelijk onthou
dingssyndroom bij cannabisgebruik aan te tonen. Mede om deze reden is het 
gebruik van de term verslaving in dit verband niet meer op zijn plaats. Een 
van de aanwezigen is zelfs van mening dat er geen enkele stof bestaat die op 
grond van toxiciteit of verslavingsrisico zou moeten worden uitgesloten van 
menselijke consumptie. Hij is van oordeel dat gezondheidsargumenten mis
bruikt worden ter ondersteuning van het drugsverbod. Een andere vragen
steller, naar eigen zeggen een regelmatige en probleemloze gebruiker van 
harddrugs, huldigt eveneens dit standpunt en is van mening dat mensen het 
recht hebben drugs te gebruiken omdat zulks probleemloos mogelijk zou zijn. 
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Hij pleit ervoor de drugsproblematiek primair als mensenrechtenprobleem te 
zien. De heer Polak is het in grote lijnen eens met de argumenten van de 
laatste spreker. Hij constateert dat wij thans aan het begin lijken te staan van 
een periode van 'coming out': mensen durven het steeds meer aan in het 
openbaar ervoor uit te komen dat zij drugs gebruiken. Een van de deelne
mers is van mening dat de cliscussie over drugsgebruik een strijd is tussen ver
schillende morele opvattingen, hij vindt dat een democratie van de tegen
standers van drugsgebruik kan vragen anderen de vrijheid te laten deze 
stoffen wél te gebruiken. De ochtendvoorzitter, de heer Van Praag, merkt op 
dat in deze bijeenkomst het onbeheerste gebruik centraal staat. Dit is niet 
slechts een privébeslissing; van een aantal drugs is het gebruik namelijk zeker 
niet zonder gevaren voor de samenleving. Een van de discussianten is van 
mening dat cannabis wel degelijk een gevaarlijke drug is. Hij legt hierbij een 
verband tussen zijn ervaringen als huisarts in Marokko en symptomen van 
drugsgebruik die hij in Nederland waarneemt. Door een van de aanwezigen 
wordt onder verwijzing naar de houseparty het fenomeen partydrug aan de 
orde gesteld. Door de heer Polak wordt geantwoord dat het wenselijk lijkt 
een aparte regeling te maken voor relatief nieuwe middelen. 

In reactie op de voordracht van de heer Polak stelt een van de deelnemers 
tenslotte dat het internationale politieke verkeer langzamerhand vervuild is 
geraakt door de neveneffecten van de verschillende meningen over drugs. In 
dit verband pleit hij ervoor gerichter aandacht te schenken aan de internatio
nale betrekkingen. 
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